
 

 

 Folketingets Finansudvalg 
Christiansborg  

2. november 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 629 (Alm. del) af 25. sep-
tember 2017  

Spørgsmål 

Det fremgår af artiklen "R vil bygge landets største havmøllepark" i Politiken den 
17. september 2017, at der er et overskud fra afskaffelsen af PSO-afgiften og den 

"samlede ramme" fra aftalen om grøn omstilling på gennemsnitligt 6 mia. kr. årligt 

frem mod 2025. Vil ministeren be- eller afkræfte størrelsen af det beløb, og rede-
gøre for, hvor stor en del af beløbet på i gennemsnit 6 mia. årligt, der kommer 

specifikt fra afskaffelsen af PSO-afgiften? 

 

Svar 

Der blev med Aftale om afskaffelse af PSO-afgiften (PSO-aftalen) ikke aftalt en samlet 

ramme for grøn omstilling. Der er således ikke udisponerede midler, som er 
øremærket det grønne område efter energiforligsperioden. Dette er heller ikke 

kutyme på andre forligsbelagte områder. 

Det kan dog oplyses, at der er forskel mellem den samlede finansiering som følge 
af PSO-aftalen og de forventede PSO-udgifter. Der henvises til opgørelsen af 

forventede udgifter og finansiering i besvarelsen af FIU alm. del spm. 672. 

 
Med venlig hilsen 

 

 
Kristian Jensen 

Finansminister 
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